
Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry Państwu. Minęła godzina 16.00. Zanim rozpoczniemy procedować porządek obrad 

Komisji, ja sobie sprawdzę obecność. Czy jest z nami Pan Radny Marek Gołosz? Nie słyszę. Czy jest 

z nami Pani Radna Edyta Danielczyk?  

Radna Edyta Danielczyk  

Witam. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. Czy jest z nami Pani Przewodnicząca Barbara Konieczna? 

Radna Barbara Konieczna  

Tak, jestem, mam dalej kłopoty, tak jak zgłaszałam Panu Przewodniczącemu zarówno z wizją jak  

i z głosem. Jestem w tej chwili u Pana Prezydenta. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ważne, że jest Pani z nami. Zanotowałem obecność. 

Radna Barbara Konieczna 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Czy jest z nami Pani Patrycja Kosowska-Pawłowicz?  

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Dzień dobry, jestem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. Pan Krzysztof Król?  

Radny Krzysztof Król 

Jestem obecny ale też z problemami technicznymi, ale widzę, że sobie poradziłem. Ale miałem duży 

problem z dźwiękiem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Radna Anna Krzystyniak?  

Radna Anna Krzystyniak 

Jestem obecna, dzień dobry. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. Pan Radny Ali Nurbagandow? 

Radny Ali Nurbagandow  

Dzień dobry, jestem obecny. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. I Pani Radna Aleksandra Pabian. 

Radna Aleksandra Pabian 

Dzień dobry, jestem. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. Jeszcze raz zapytam, czy Pan Radny Marek Gołosz jest z nami? Nie słyszę. Dzień dobry 

Państwu. Otwieram posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miasta Tychy. Na początek 

chciałem przywitać wszystkich gości, Pana Prezydenta, Dyrektorów Jednostek, Naczelników Urzędu, 

wszystkich Gości, Gości słuchających, Mieszkańców.  I przystępujemy do realizacji porządku obrad. 

Najpierw chciałem zapytać, czy do przygotowanego zaproponowanego porządku obrad chcieliby 

Państwo Radni wnieść jakieś poprawki, dodatkowe punkty? Nie słyszę, zanotowałem, przyjąłem, że 

będziemy go realizować według porządku przekazanego wcześniej w materiałach. W punkcie trzecim 

mamy przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, które odbyło się w dniu 14 

czerwca 2022 roku. Jak Państwo wiecie, protokół do wglądu na tabletach Państwa Radnych. Czy do 

treści  ktoś ma jakieś uwagi? Nie słyszę. Przyjmuję, że protokół w takiej treści został przyjęty.  

W punkcie 4 realizujemy punkt temat edukacja dzieci z Ukrainy we wszystkich placówkach szkolnych  

i przedszkolnych. Materiał został przygotowany, został opisany, czy jest potrzeba wprowadzenia? Nie 

słyszę. W takim razie otwieram dyskusję. Proszę o zadawanie pytań. Ja pozwolę sobie w takim razie 

trochę skomentować i zapytać. Z materiału wynika, że dosyć duży temat, którym zostaliśmy 

zaskoczeni, jeśli chodzi o skalę, organizacyjny temat, z którym musieliśmy sobie poradzić, kilkuset 

uczniów z różną znajomością języka, zmieniające się przepisy prawa, bardzo dziękuję za to 

zaangażowanie. Mimo że rok szkolny się skończył, nadal działania związane z dziećmi i młodzieżą 

ukraińską są kontynuowane. Ja chciałbym zapytać o to, oczywiście dzisiaj mamy taki stan prawny jaki 

mamy, ale na bazie tych doświadczeń i tego stanu prawnego, czy Państwo już może dzisiaj jesteście 

w stanie się pokusić na jakieś analizy, a być może na określenie, czy są jakieś zagrożenia, jakieś 

ryzyka albo jakieś obszary, które można byłoby poprawić, które dzisiaj funkcjonują ale można byłoby 

je usprawnić. Bardzo proszę. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Witam raz jeszcze wszystkich Państwa. Jeśli chodzi o, może w uzupełnieniu tego materiału, który 

Państwo otrzymaliście,  chciałam powiedzieć, że na dzień dzisiejszy oczywiście blisko 700 dzieci,  

w tym około setka to będą dzieci, które są w oddziałach przedszkolnych, przedszkolach, no jest 

przewidywane, że będzie kontynuowało naukę w naszych szkołach w mieście. Oddziałów 

przedszkolnych na, oddziałów przepraszam przygotowawczych, na ten moment otwieramy pięć. Będą 

to oddziały głównie w szkołach podstawowych. Na ten moment jeszcze nie wiemy, czy nie będzie 

konieczności otwarcie takiego oddziału przygotowawczego w szkołach ponadpodstawowych, być 

może będzie to jeden oddział. Natomiast jakby w korelacji z tym co do tej pory było, ten przyszły rok 

szkolny no na mocy przepisów zostały utrzymane zwiększenia w klasach I-III o dwoje uczniów,  

w przedszkolach o troje, natomiast problem pojawia się po zakończeniu nauki w oddziałach 

przygotowawczych w sytuacji, w której dziecko otrzymało świadectwo z tego względu, że no oddziały 

mamy liczebne jakie mamy. Mamy teraz bardzo duży nabór do szkół ponadpodstawowych  i jak 

pewnie już Państwo wiecie, dość mocno żeśmy musieli, że tak powiem się z tym pobawić, żeby jak 

największą liczbę uczniów przyjąć do szkół i otworzyliśmy dodatkowo jedenaście oddziałów  

w szkołach ponadpodstawowych i nie ukrywam, że w dalszym ciągu napływają nowe osoby, nowi 

uchodźcy, które również chcą się gdzieś do jakiejś szkoły ponadpodstawowej dostać. Więc tutaj 

jedynie widzę problem, bo oddział przygotowawczy może funkcjonować tylko rok i po tym oddziale 

przygotowawczym trzeba coś z tymi uczniami zrobić i ci uczniowie, te dzieci, które uczęszczały na 

kursy wakacyjne, które miasto zorganizowało za pośrednictwem (niewyraźne), nie ukrywam, że oni w 

większości już są przyporządkowani do klas tych ogólnodostępnych. Natomiast no problem się będzie 

na pewno pojawiał z tymi nowymi, a tych nowych się no już w okresie wakacji, samych wakacji mamy 

przyjętych ponad 300 nowych uczniów, czyli z tych, którzy byli w okresie od powiedzmy początku 

marca do końca czerwca pozostaje jakby w szkołach i w przedszkolach 400 tych uczniów, czy dzieci. 

Natomiast nowych napływowych z okresu wakacji już mamy 300. Z częścią żeśmy sobie już, że tak 

powiem poradzili, oni są już gdzieś zaadaptowani, natomiast pewna grupa jeszcze gdzieś walczymy  

z tym problemem, więc no tak to wygląda. Jeśli chodzi o kursy językowe to jeszcze tylko uzupełnię, że 

w okresie lipca z takich kursów skorzystało, frekwencja wskazywała na około 71% uczestników, 

natomiast już w tych kursach sierpniowych było to niecałe 60 uczestników, więc no tak na ten moment 

możemy się tylko i wyłącznie odnieść do tego co było, a to co będzie to tak naprawdę jest duża wielka 

niewiadoma i pewnie będziemy jeszcze niejednokrotnie zaskakiwani, choć no będziemy się starać 
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żeby jak najmniej było to uciążliwe i dla nas i dla tych przyjeżdżających do nas, żeby jak jak najpełniej 

i jak najlepiej się nimi zaopiekować bez szkody oczywiście dla naszych polskich uczniów. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Czekam na zgłoszenia w dyskusji. Ja chciałem jeszcze w takim razie dopytać, bo 

oprócz jakby problemu, o którym Pani tutaj zasygnalizowała dotyczący większej ilości młodzieży, które 

powinny pojawić się w szkołach ponadpodstawowych i to uruchomienie jedenaście oddziałów, pewnie 

o tym będziemy mówić o naborach na... 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Na kolejnej Komisji. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Na kolejnej Komisji, bo Pani również powiedziała o tej rotacji i o tym, że w samym czasie wakacji 

kilkaset nowych dzieci. Czy Pani może mi powiedzieć, bo chyba nie znalazłem w materiale jest rozbite 

po miesiącach jak w poszczególnych pionach wiekowych czy edukacyjnych, ile uczestniczyło, ale 

przez tą rotację to nie można chyba tego tak wprost wywnioskować. Ile w sumie dzieci przewinęło się, 

zostało zarejestrowanych, czy uczestniczyło w procesie edukacyjnym na różnym poziomie od 

początku, od 24 lutego, to są, skala mniej więcej, to jest... 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Powiem tak, od, w przeciągu tej sytuacji, powiedzmy marzec, czerwiec, to tam chyba górną granicą 

było blisko ponad 900 uczniów, których w ogóle było zarejestrowane w naszych placówkach. Nie 

mam, nie powiem na ten moment dokładnych danych jak to wyglądało. Natomiast tak jak mówię, czyli 

połowa z tego została a około 20%, 30% jest nowych, tak bym to oszacowała na ten moment. Ale 

oczywiście, jeżeli będzie taka potrzeba, to uzupełnimy. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

To tylko pokazuje skalę jakby problemu i zmienność chociażby w ilości uczniów, których trzeba no 

przygotować, zagospodarować to takie brzydkie słowo, ale tak, porządkować, czy dać, umożliwić im 

edukację. Czy są jeszcze jakieś pytania w tym punkcie?  

Radna Edyta Danielczyk 

Jeżeli można, chciałabym zapytać, ilu nauczycieli... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Edyta Danielczyk proszę bardzo. 

Radna Edyta Danielczyk 

Chciałam zapytać, ilu nauczycieli z Ukrainy jest zatrudnionych w tych oddziałach?  

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Było zatrudnionych bodajże 11,5 eta jako tej pomocy w języku ukraińskim. Na ten moment mamy na 

pewno mamy zatrudnionych już blisko sześć etatów jeśli chodzi o te oddziały przygotowawcze, które 

są. Natomiast czy będzie ktoś jeszcze wnioskował o dodatkową pomoc na ten moment nie jestem  

w stanie Pani odpowiedzieć.  

Rada Edyta Danielczyk 

Czyli rozumiem że nauczyciele są do zagospodarowania tylko teraz jest kwestia tego, żeby dyrektorzy 

szkół  wystąpili z takim wnioskiem (niewyraźne). 
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Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Dyrektorzy szkół dostali informacje od nas końcem roku poprzedniego, że jakby organizacyjne 

wiadomo, oni odpowiadają za pracę placówki i mieli możliwość zagospodarowania tych nauczycieli 

zgodnie z potrzebami w swoich placówkach i w większości dyrektorzy występowali do nas do organu  

o zgodę i taką zgodę otrzymali. Natomiast na ten moment nie jestem w stanie odpowiedzieć, ile to jest 

w etatach w tym roku szkolnym. 

Rada Edyta Danielczyk 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Czy jeszcze jakieś pytania? Bardzo dziękuję za przygotowany materiał, za 

wyjaśnienia. Traktuję, że punkt został zrealizowany. W kolejnym punkcie mamy zaopiniowanie 

uchwały o dosyć długiej nazwie: w sprawie zmiany uchwały numer XV/305/20 Rady Miasta Tychy  

z dnia 20 lutego 2020 roku w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli pełniących funkcje kierownicze, zasad 

zwalniania z realizacji tego obowiązku oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć dla niektórych stanowisk nauczycieli zatrudnionych w szkołach, szkołach i placówkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Tychy. Czy jest potrzebne wprowadzenie 

do treści tej uchwały?  

Rada Edyta Danielczyk 

Myślę, że robimy to co roku, więc chyba wszyscy wiedzą (niewyraźne). 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Ja jeśli, przepraszam, Panie Przewodniczący, jeśli mogę w uzupełnieniu, to nie jest akurat ta zmiana, 

która jest w tej chwili wprowadzana. Nie dotyczy zniżki jako zniżki dyrektorów, tylko niestety to jest 

zmiana w punkcie dotyczącym określenia pensum, które jest wymuszone zmianą przepisów, że po 

prostu od września 2022 roku jest konieczność zatrudnienia w szkołach pedagoga specjalnego, i tu 

jest ta zmiana, ta, która dotyczy zniżek dyrektorów była podejmowana na sesji czerwcowej, 

przepraszam. Także to tylko w uzupełnieniu jakby wyjaśnienia, czego dotyczy sama zmiana. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Tak, bardzo dziękuję za to wprowadzenie. Nie wszyscy zauważyliśmy tą zmianę. Otwieram dyskusję. 

Rada Edyta Danielczyk 

Mnie tylko interesuje, czy jest... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Radna Edyta Danielczyk, rozumiem chce spytać, bardzo proszę. 

Rada Edyta Danielczyk 

Czy mają Państwo zapewnione (niewyraźne) obsady, tak, pedagogów specjalnych w szkołach, bo 

generalnie wiadomo, że oni są potrzebni. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Mogę odpowiedzieć, tak? Jeśli chodzi o placówki, to w większości  jest takie obsadzenie osobowe, że 

tak powiem. Natomiast oczywiście są placówki, w których, no nie ma takiej osoby. Nie ukrywam, że 

dość dużym problemem jest w ogóle zwiększenie jakby tych wymiaru etatów specjalistów 

powodowane zmianami w przepisach w przedszkolach, bo w szkołach już funkcjonowali jacyś 

specjaliści i ewentualnie tam były korekty, jeśli chodzi o rodzaje godzin. Natomiast jeśli chodzi  

o przedszkola, no to tutaj troszeczkę możemy mieć z tym problemu przynajmniej na początku, ale 

myślę, że sobie poradzimy.  
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Rada Edyta Danielczyk 

Do tego jeszcze takie pytanie, ponieważ czasami zdarza się, że osoby deklarują, tak, studia, nie mają 

ich ukończonych, deklaruj powiedzmy udział, czy studiowanie już na konkretnym kierunku, ale nie 

mają ich ukończonych. Czy takie osoby też Państwo biorą pod uwagę gdyby jednak było za mało 

nauczycieli?  

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Przepisy przejściowe dopuszczają taką możliwość z uznaniem kuratorium, także tutaj nie ma, jeśli 

chodzi o brak jakby kwalifikacji, nie ma, nie ma tym problemów, także tutaj nie to będzie problemem. 

Problemem będzie to, żeby w ogóle była osoba chętna. 

Rada Edyta Danielczyk 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Nie słyszę więcej, nie widzę więcej zgłoszeń w dyskusji. Przechodzimy w takim razie do 

zaopiniowania treści niniejszej uchwały. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Nie słyszę. Kto  

z Państwa Radnych się wstrzymał? Nie słyszę. No to rozumiem, że uchwała została zaopiniowana 

pozytywnie jednogłośnie przez wszystkich Państwa Radnych. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo.  

Rada Edyta Danielczyk 

Proszę bardzo, ja mam tylko takie pytanie, ponieważ tam właśnie padło słowo dyrektora. Chciałbym 

dopytać, jeżeli oczywiście to możliwe, kto będzie zastępował dyrektora (niewyraźne) niestety, który od 

nas odszedł. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Jeśli mogę prosić, bo to troszeczkę...Rozumiem. Burzy jakby kolejność. Myślę, że to jest bardzo dobre 

pytanie w części wolne wnioski i pytania, dobrze? Co do, w kontekście projektów uchwał ono myślę, 

że nie ma wpływu na nasze decyzje i to jak głosujemy. Chciałbym przejść do kolejnego punktu. To jest 

zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały numer VI/114/19 Rady Miasta Tychy  

z dnia 28 marca 2019 roku w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli i oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych prowadzonych przez Miasto Tychy. Czy potrzebne jest 

wprowadzenie do tego projektu uchwały? Nie słyszę, otwieram w takim razie dyskusję. Kto z Państwa 

Radnych chciał zabrać głos? 

Rada Edyta Danielczyk  

Chciałam tylko zapytać... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Radna Edyta Danielczyk jak przypuszczam, bardzo proszę. 

Rada Edyta Danielczyk 

Ilu jest takich, może ile jest takich, ile było takich przypadków, że dzieci nie dostały się do przedszkola 

publicznego mimo składania deklaracji przez rodziców, czy Państwo dysponują takimi informacjami?  
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Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Ja przepraszam, ale nie wiem, czy Pani pyta teraz, bo to nie ma chyba za bardzo... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Prosiłbym, też prosiłbym (niewyraźne). 

Rada Edyta Danielczyk 

Pytam, ponieważ chciałbym po prostu wiedzieć, czyli czasem nie trzeba byłoby jednak otworzyć 

dodatkowych placówek. Bo są szkoły, gdzie nie ma tych oddziałów. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Jeszcze, jeśli mogę odpowiedzieć, Panie Przewodnicząc. Pani Radna, wszystkie dzieci, które składały 

wnioski w rekrutacji do publicznych placówek dostały się do placówek. Mało tego, chciałam 

poinformować, że jeszcze mamy wolne miejsca w placówkach publicznych. Także myślę, że chyba na 

ten, na ten moment chyba nie ma. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Nie dotyczy. To nie dotyczy tego projektu uchwały, bo z treści wynika, że to ma związek, te treści 

uchwały ma związek ze zmianami organizacyjnymi w tych to jednostkach, w przedszkolu, szkole czy 

Zespole Szkolno-Przedszkolnym, nie dotyczy tego. Natomiast dziękuję za odpowiedź. 

Rada Edyta Danielczyk 

(niewyraźne). Gdyby się okazało, że jednak jest więcej chętnych, wtedy trzeba by się zastanowić nad 

tym, czy jednak gdzieś tam jeszcze w którejś podstawówce nie utworzyć dodatkowych oddziałów więc 

chciałam po prostu wiedzieć. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

(niewyraźne) ale nie wpływa to na zmianę tej... 

Rada Edyta Danielczyk 

Rozumiem, ale poprosiłam o informację, tak, właśnie w związku z tym projektem i otrzymałam ją. 

Bardzo dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Nie widzę więcej zgłoszeń. W takim razie przechodzimy do trybu opiniowania. Kto z Państwa Radnych 

jest przeciw? Kto z Państwa Radnych się wstrzymał? Nie słyszę. W takim razie ogłaszam, że projekt 

uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie. 

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję. Kolejny punkt to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały numer III/54/18 

Rady Miasta Tychy z dnia 20 grudnia 2018 w sprawie ustalenia sieci publicznych szkół podstawowych 

w Tychach i określenia granic ich obwodów od dnia 1 września 2019 roku. Czy jest potrzebne 

wprowadzenie? W takim razie otwieram dyskusję. Proszę o zgłaszanie się w dyskusji. Nie słyszę 

zgłoszeń, przechodzimy do trybu opiniowania. Kto z Państwa radnych jest przeciw? Kto z Państwa 

Radnych się wstrzymał? Nie słyszę. W takim razie projekt uchwały  został zaopiniowany jednogłośnie 

pozytywnie.  

Zastępca Dyrektora Miejskiego Centrum Oświaty w Tychach Iwona Dańczura 

Dziękuję. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Kolejny punkt w porządku to zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia 

odpowiedzi na skargę kasacyjną wojewody śląskiego od wyroku Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gliwicach z dnia 3 marca 2022 roku oddalającego skargę wojewody na uchwałę 

Rady Miasta Tychy z dnia 27 sierpnia 2020 roku o numerze 19/399/20 w przedmiocie nadania nowego 

statutu samorządowej instytucji kultury pod nazwą Muzeum Miejskie w Tychach. Mamy tutaj 

wyjaśnienie, uzasadnienie. Jednak pytam Państwa, czy jest potrzebne dodatkowe wprowadzenie? Nie 

słyszę, w takim razie otwieram dyskusję. Proszę o zgłaszanie się. Nie słyszę, przechodzimy do trybu 

opiniowania. Kto z Państwa Radnych jest przeciw? Kto z Państwa Radnych się wstrzymuje? Nie 

słyszę. W takim razie projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie jednogłośnie. 

Dyrektor Muzeum Miejskiego w Tychach Aleksandra Matuszczyk 

 Dziękuje. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuje. Jesteśmy w tej chwili w punkcie 10, to jest sprawy bieżące, wolne wnioski. Proszę  

o zgłaszanie się w dyskusji. 

Rada Edyta Danielczyk 

Edyta Danielczyk. 

Radny Ali Nurbagandow 

Ja poproszę o głos. 

Rada Edyta Danielczyk 

O, przepraszam. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

(niewyraźne). Pani Edyta Danielczyk, Pan Ali Nurbagandow słyszałem. I w takiej kolejności na razie 

proszę. Pani Edyta Danielczyk. 

Rada Edyta Danielczyk 

Powtórzę pytanie, chciałam zapytać, czy już postanowiono, kto będzie dyrektorem (niewyraźne)?  

I jakie są też procedury ewentualne?  

Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

Panie Przewodniczący, to ja odpowiem krótko. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pan Prezydent. 

Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

Procedura jest taka sama jak w każdej innej sytuacji, gdy nie ma dyrektora, czyli do czasu, kiedy nie 

ma dyrektora, bo dyrektor Marczuk zmarł, będzie go zastępował  tak jak do tej pory Dyrektor Sawicki, 

który pracuje w tej szkole. No a w tym czasie ogłosimy konkurs na dyrektora szkoły i zobaczymy, jakie 

będzie jego rozstrzygnięcie. Zobaczymy, kto się zgłosi. 

Rada Edyta Danielczyk 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Ali Nurbagandow, proszę bardzo. 
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Rady Ali Nurbagandow 

Witam wszystkich serdecznie. Niezmiernie mi miło poinformować, że nasz Tyszanin Walentyn 

(niewyraźne) przyjechał z Malezji, przed chwilką był u mnie w gabinecie z brązowym medalem, no 

jesteśmy bardzo dumni z tego młodzieńca. No i pytanie jest takie rzeczywiście, czy ten młody 

sportowiec dostanie jakieś stypendium? Oczywiście mi się wydaje, że to jest rzecz jasna. Chciałbym 

tylko to wszystko ustalić, ponieważ jutro będzie też u mnie na rehabilitacji. Warto wspierać młode 

talenty jako miasto, uważam w ten sposób. Także chciałbym się tą informacją podzielić. Jestem 

dumny z tego tyszanina no i do kogo się on ma zwrócić? Oczywiście prawdopodobnie do Pana 

Wiceprezydenta Macieja Gramatyki tak mi się zdaje. No i tak jak mówię, żeby tylko więcej było takich 

młodych talentów, żeby Tychy były rozstawiane na arenie międzynarodowej. Tyle. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Proszę jeszcze tylko powiedzieć w jakiej dyscyplinie brązowy medal?  

Radny Ali Nurbagandow 

No MuayThai oczywiście, no Klub Sportowy RONIN naprawdę mają osiągi dość duże. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze. 

Radny Ali Nurbagandow 

Ja akurat na pewno będę się starał w tym momencie, żeby dostał (niewyraźne) stypendium od miasta. 

Będę wdzięczny władzom miasta. Dziękuję. 

Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

Jeśli można, to ja odpowiem. To nie jest takie proste, żeby otrzymał stypendium od miasta, dlatego, że 

są dwa stypendia, jedno to jest stypendium Tyskie Orły i nagrody, które dajemy uczniom, ale tutaj 

mówimy o uczniach szkół podstawowych i ponadpodstawowych. A drugie to jest stypendium dla 

studentów, którzy mają stypendia w swoich macierzystych uczelniach i jeszcze wyróżniają się jakąś 

działalnością na rzecz promocji Miasta Tychy. No i to jest tak naprawdę, to są dwie możliwości na 

stypendium. Oczywiście jest inna możliwość, czyli jak Państwo pamiętacie, są nagrody  Prezydenta  

w dziedzinie sportu wręczane, i tu jest jakaś szansa dla takiego zawodnika, że w przyszłym roku, 

kiedy będzie ogłaszany nabór wniosków o te nagrody to właśnie ten zawodnik może czy tam jego 

bliscy, czy Pan Radny może go zgłosić i kapituła, która wręcza, czy która przyznaje zgodnie  

z regulaminem tą nagrodę może wziąć to pod uwagę, także ja widzę tu tylko tą możliwość, bo nie 

sądzę żeby, chyba że jest uczniem,  no to wtedy jest też taka możliwość. Natomiast raczej to taka 

nagroda Prezydenta w przyszłym roku. Natomiast to oczywiście nie zmienia faktu, że są takie 

przypadki gdzie uczniowie, uczniowie, młodzi ludzie z Tychów ostatnio było też pismo od młodego 

człowieka, który trenuje, zdaje się koszykówkę i został przyjęty do uniwersytetu w Stanach 

Zjednoczonych do jakiegoś zespołu uniwersyteckiego no i już ma jakieś osiągnięcia, też wydaje się że 

byłaby to osoba, która zasługiwałaby na jakąś nagrodę finansową, no ale takiego stypendium tylko 

dlatego, że ktoś coś zdobył nie mamy, na razie to są nagrody prezydenta, które możemy dać  

w przyszłym roku. 

Rady Ali Nurbagandow 

Dziękuję, Panie Prezydencie, bo ten chłopak oczywiście jest uczniem, bo ma 13 lat. Sądzę, że to nie 

są jego pierwsze zawody takie na takie znalazłem skalę. Także Panie Prezydencie, mamy czas, 

będziemy w tym momencie zabiegać o prywatnych sponsorów również. Także dziękuję za odpowiedź, 

Panie Prezydencie. 
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Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

To tylko uzupełnię, że Tyskie Orły myślę, że są dla niego dedykowane, więc to jest jakaś szansa.  

A nie zmienia to faktu, że w przyszłym roku w ramach nagród Prezydenta w dziedzinie sportu też 

może być dostrzeżony, zobaczymy jakie będą zgłoszenia. 

Radny Ali Nurbagandow 

Dziękuję, Panie Prezydencie. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. Dziękuję bardzo. Kolejne zgłoszenia w dyskusji. 

Mieszkaniec 

Ja poproszę, M. Ś. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, proszę się przedstawić i czekamy na pytanie. 

Mieszkaniec 

Dzień dobry, M. Ś., ja mam takie pytanie, no mam nadzieję, że będzie ktoś, jeżeli ktoś jest z MOSiR-u, 

to poprosiłbym o odpowiedź od tej osoby. Jeżeli nie to poproszę o odpowiedź Pana Prezydenta. Moje 

pytanie jest w temacie szatni na Paprocanach, które miały służyć Tyskim morsom. Pod koniec, sezon 

za pasem, za chwilę się zaczyna, a pod koniec ostatniego sezonu odbyło się spotkanie 

przedstawiciela Tyskich Stowarzyszenia Tyskie Sinice z przedstawicielem MOSiR-u i było 

powiedziane, że jest szansa, że coś będzie się w tym temacie działo. No i po tym spotkaniu temat po 

prostu umarł. I ja mam pytanie, czy, jaki jest stan tej sprawy, czy są jakieś plany, jakieś działania 

zostały podjęte, po prostu co się w tej sprawie dzieje?  Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Zanim być może ktoś zabierze głos, wiem, że nie ma nikogo z MOSiR-u. Ja 

rozmawiałem z dyrektorem MOSiR-u z Panem Marcinem Staniczkiem, on dzisiaj nie może być, trwa 

właśnie proces planowania, przygotowywania propozycji do budżetu. Prosił o przekazanie, że temat 

oczywiście nie umarł i taką pozycję MOSiR do budżetu na rok 2023 będzie zgłaszał jako propozycję. 

Oczywiście trwa proces i ten proces no lada moment po stronie jednostek będzie się kończył, ale 

kończy się tak naprawdę dopiero przyjęciem przez Radę Miasta projektu budżetu pod koniec roku. To 

jest informacja (niewyraźne) prosił o przekazanie. Czy jeszcze ktoś  chciałby uzupełnić? 

Mieszkaniec 

Rozumiem, że można się z nim kontaktować w tej sprawie, tak, że on... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Nie wiem, czy można się kontaktować. To jest odpowiedź na to pytanie według wiedzy, którą mam  

i tego, co usłyszałem od dyrektora. Nie wiem, czy jest potrzeba jeszcze uzupełnienia, czy ktoś jest, kto 

chciałby zabrać głos, odpowiedzieć więcej. 

Zastępca Prezydenta ds. Społecznych Maciej Gramatyka 

Znaczy, ja tylko może uzupełniająco dodam, że wiem, że była interpelacja Radnych też na ten temat  

i była odpowiedź, która wskazywała, że jakiś kontener zostanie tam ustawiony w odpowiednim czasie, 

ale nie znam szczegółów, jak szybko. Natomiast ten temat był też poruszany. Wiem przez radnych, 

jakaś korespondencja była, pewnie można znaleźć odpowiedź na interpelację w BIP-ie i no ona jest 

wiążąca. 
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Mieszkaniec 

No ona była bardzo taka mglista i po prostu to już było no spory szmat czasu i tak chcieliśmy się 

dowiedzieć, czy coś się ruszyło, ale jeżeli taka jest odpowiedź dyrektora, to będziemy tego pilnować. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Ja tylko, to już mój komentarz jest, tak mi się wydaje, że jedną kwestią jest kwestia 

inwestycyjna i to niekoniecznie będzie po stronie MOSiR-u. Drugą kwestią jest kwestia potem 

administrowania, zarządzania tym. Natomiast patrząc od strony merytorycznej sportowej Pan Dyrektor 

o tym pamięta stąd zgłoszenie, czy tam wprowadzenie do projektu takiej pozycji. Czy ktoś z Państwa 

Radnych jeszcze chciał zadać pytania w tej części? Nie słyszę. Rozumiem, że wyczerpaliśmy 

porządek obrad. Dziękuję Państwu za sprawne procedowanie. Dziękuję Panu Prezydentowi. Dziękuję 

Dyrektorom Jednostek, Naczelnikom, Gościom, dziękuję Państwu Radnym. Zamykam posiedzenie 

Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, do widzenia. 

Wiele głosów 

Dziękuję, do widzenia. Dziękuję, do widzenia. 
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